
 

 

     Αθήνα, 13 Δεκεμβρίου 2022 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Μετανάστευσης και Ασύλου 

ΘΕΜΑ: «Μεγάλος ο κίνδυνος απόλυσης εκατοντάδων εργαζόμενων του πεδίου 
με δυσμενείς συνέπειες και για τους διαμένοντες στις δομές όλης της χώρας» 

 

Το τελευταίο διάστημα εντατικοποιείται η επιχείρηση ξηλώματος υπηρεσιών και δομών 
από επικουρικό προσωπικό, είτε πρόκειται για τους εργαζόμενους του προγράμματος 
κοινωφελούς εργασίας της ΔΥΠΑ, είτε για το προσωπικό του Philos, είτε για τους 
(εργολαβικούς) εργαζόμενους του EUAA (πρώην EASO), είτε για τους ίδιους τους 
Συμβασιούχους Ορισμένου Χρόνου της Υπηρεσίας Ασύλου και της Αρχής Προσφυγών 
του Υπουργείου, που ακόμα δεν έχουν λάβει τη διαβεβαίωση ότι θα συνεχίσουν να 
εργάζονται το νέο έτος. 

 

Στο πλαίσιο αυτό έρχεται η πρόθεση του Δ.Ο.Μ, σύμφωνα με ανακοίνωση των 
εργαζόμενων στις Δομές Φιλοξενίας Προσφύγων, να προχωρήσει σε παύση του 
προγράμματος Harmonizing Protection Practices In Greece (HARP) απολύοντας 
προσωπικό που απασχολείται σε αυτό και που δεν μπορεί να εκληφθεί ως μεμονωμένο 
γεγονός, όπου το Υπουργείο δεν έχει λόγο και επιχειρείται να παρουσιαστεί με την 
σιωπηρή στάση του αρμόδιου Υπουργού. 

 

Ήδη από 13 Σεπτεμβρίου 2021 είχαμε αναδείξει στην συνεδρίαση1 της Διαρκούς 
Επιτροπής Δημόσιας Διοίκησης Δημόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης ότι σταδιακά θα 
επιχειρηθεί η έξοδος από τις δομές όλου του προσωπικού που έχει ως προτεραιότητα 
την προστασία των αιτούντων άσυλο, όχι για να αναλάβει το ρόλο αυτόν η Πολιτεία αλλά 
για να γίνει κανόνας το outsourcing σε ιδιώτες χωρίς εμπειρία και τεχνογνωσία στο 
ζήτημα.  

 

Δυστυχώς, οι φόβοι αυτοί επιβεβαιώθηκαν καθώς από τον Μάιο του 2022 
παρατηρήθηκαν μειώσεις προσωπικού και ωρών εργασίας στο ΔΟΜ, αλλά και σε 
κάποιες Οργανώσεις του πεδίου που συνεργάζονται σε θέματα υποδοχής και 
προστασίας με τον Οργανισμό κατόπιν της πληροφορίας ότι το Υπουργείο δεν 
προτίθεται να συνεχίσει το πρόγραμμα. Η προβληματική υλοποίηση προγραμμάτων 
από το Υπουργείο δεν είναι η πρώτη φορά που παρατηρείται, καθώς είχαν προηγηθεί 

                                                           
1Με θέμα: «Παροχή Υπηρεσιών Διαχείρισης Εγκαταστάσεων (Facilities Management) κάθε τύπου Δομών 
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τα προβλήματα με την καταβολή του επιδόματος Cash αλλά και με τις πληρωμές των 
φορέων που λειτουργούν δομές ασυνόδευτων ανηλίκων. Μόνο που στην περίπτωση του 
HARP, το οποίο πλέον χρηματοδοτείται μέσω του ΥΜΕΑΣ, φαίνεται πως υπάρχει 
ξεκάθαρη σκοπιμότητα ώστε να υποβαθμιστούν σημαντικά οι συνθήκες στις δομές. 

 

Σήμερα αρκεί μια περιήγηση σε οποιαδήποτε δομή φιλοξενίας, προκειμένου να 
διαπιστωθεί ότι μεγάλος αριθμός των οικίσκων έχουν καταστεί μη λειτουργικοί λόγω 
αμέλειας επισκευών και συντήρησης, με ευθύνη τόσο του Υπουργείου όσο και των 
εργολάβων που έχουν αναλάβει το έργο, οι συμβάσεις των οποίων μας είχε 
διαβεβαιώσει ο κος Υπουργός ότι δεν αφήνουν περιθώρια να οδηγήσουν σε εγκατάλειψη 
των δομών. 

 

Εξάλλου, η ηγεσία του Υπουργείου σε διαδοχικές παρεμβάσεις μας για τη σκοπιμότητα 
κλεισίματος του προγράμματος ΕΣΤΙΑ, επιμένει να απαντά ότι έχουν μειωθεί σημαντικά 
οι ανάγκες υποδοχής και οι δομές που λειτουργούν επαρκούν για την κάλυψη των 
αναγκών. Πρόκειται για μια σημαντική αντίφαση όμως, καθώς το Υπουργείο γνωρίζει ότι 
μεγάλο μέρος των αιτούντων άσυλο και ιδίως όσων μέχρι πρότινος διέμεναν σε 
διαμερίσματα και ανήκουν κυρίως σε ευάλωτες ομάδες, έχουν πολύ περισσότερο ανάγκη 
από το απαραίτητο πλαίσιο ψυχοκοινωνικής και νομικής υποστήριξης, το οποίο δεν 
μπορεί να καλυφθεί επαρκώς στις ανοικτές δομές. 

 

Δυστυχώς και τα δύο σενάρια που διαφαίνονται στον ορίζοντα έχουν την ίδια κατάληξη. 
Είτε μείνουν οι δομές χωρίς καθόλου προσωπικό παροχής προστασίας, είτε γίνει 
outsourcing σε ιδιώτες, εκατοντάδες εργαζόμενοι με εμπειρία θα μείνουν στο δρόμο και 
οι ωφελούμενοι θα μείνουν ακάλυπτοι. 

 

Πρόκειται, λοιπόν, για την συνέχιση ενός σχεδίου που θέλει τους πρόσφυγες αόρατους 
και ολοένα και σε χειρότερες συνθήκες, τους εργαζόμενους με συμβάσεις και εμπειρία 
ετών σε ένα δύσκολο πεδίο χωρίς δουλειά, και τη χώρα να εκτίθεται διαρκώς στο επίπεδο 
των δικαιωμάτων χάνοντας παράλληλα σημαντικά προγράμματα και χρηματοδοτήσεις. 

 

 

Κατόπιν των ανωτέρω, 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός: 

1) Σε ποιες ενέργειες θα προβεί προκειμένου να παραμείνει το προσωπικό 

των δομών στις θέσεις του, μέχρι να μπορεί η Πολιτεία με ίδιους πόρους να 

αναλάβει με επάρκεια την προστασία των αιτούντων άσυλο που διαμένουν 

στις δομές; 

 

2) Προτίθεται να προχωρήσει στις απαραίτητες ενέργειες προκειμένου να μην 

χαθεί η πολύτιμη εμπειρία που έχουν αποκτήσει οι εργαζόμενοι στις δομές 

φιλοξενίας αλλά και το ΕΣΤΙΑ; 

 



 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές  

Ψυχογιός Γιώργος 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αθανασίου Αθανάσιος (Νάσος) 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος - Χρήστος 

Βαγενά Άννα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βασιλικός Βασίλης 

Βέττα Καλλιόπη 

Βίτσας Δημήτρης 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Καλαματιανός Διονύσιος – Χαράλαμπος 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Κουρουμπλής Παναγιώτης 

Λάππας Σπυρίδων 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Μουζάλας Γιάννης 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Παπαηλιού Γιώργος 



Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Σκουρλέτης Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Σπίρτζης Χρήστος 

Συρμαλένιος Νίκος 

Τζούφη Μερόπη 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νίκος 

Φωτίου Θεανώ 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 




